
Referat forældremøde 3/10 2023 
Børnehaven Ansgar, Hvidkildevej 10, 2400 NV 
 
Velkommen 
Personalet og forældrene blev præsenteret. Af personalet var Lizet, Stephen, Helene, Didde og 
Josefine >l stede.  
 
Nikolaj blev valgt som referent.  
 
Tilbageblik på året der gik.  
Lizet gav en status på året. Først forklarede  
 
BudgeHet har været godt i år, fordi vi stadig får nogle penge for Engle-afdelingen. Det ser rig>g 
godt ud med pengene i år. Derfor er der også en del penge der skal bruges inden det nye år. Det vel 
at mærke eLer at have fået malet og købt ladcykler >l børnehaven. Alt i alt er der stor glæde over 
at børnehaven ser bedre ud også når man præsenterer den for nye forældre. Det har også givet 
mere overskud blandt personalet, så der f.eks. har været overskud >l emneuger osv. 
 
To gange om året skal der udfyldes papirer om trivsel hos børnene. Alle forældre skal >lbydes 
forældresamtaler. De tager 30-60 min. og de tager mindst lige så lang >d at forberede. Derudover 
andre forældresamtaler (ekstra). De >mer går direkte fra børnene. I løbet af sommeren blev der 
lavet en ny læreplan. Den gamle var forældet, blandt andet fordi der stod >ng om to loka>oner. 
Læreplanerne er omfaHende og skal blandt andet indehold informa>on om de forskellige 
ak>viteter, handlinger og >ltag der sæHes i værk i løbet af året. Det skal l 
 
Personalet skal også selv indhente >lbud på vedligehold osv. Det tager også >d.  
 
Der er også møder med diverse andre, som også er arbejde bagom.  
 
Lizet fortalte alt deHe, ikke for at pive, men for at fortælle om det, så vi også har en forståelse for 
alt det arbejde der foregår bagom.  
 
Lizet fortæller om samarbejdet med bestyrelsen. Der har været en lang periode, hvor bestyrelsen 
og lederen, Lizet, ikke har haL adgang >l diverse banker og andre onlineværktøjer. Det har været 
en hård periode, for Lizet især, men der er nu adgang >l det hele.  
 
Der er valg >l bestyrelsen. Anders, Julie og Nikolaj er valgt og skal først på valg næste år. Michele er 
på valg og blev enstemmigt genvalgt. Der er en plads mere. Anders, Peters far, blev enstemmigt 
valgt >l den ledige plads. Patrick, Malthes far og Katrine, Huberts mor, blev valgt som suppleanter.  
 
Lukkedage.  
Husk at der er lukket i år mellem jul og nytår 
Lukkedage i 2024:  
25.+26.+27./3 
10/5 



 5/6 
24/12 
27/12 
30/12 
31/12 
 
Sommerferielukket næste år 
Bestyrelsen og personalet har diskuteret muligheden for sommerferielukket i to uger næste 
sommer. Der er tale om uge 29 og 30. Det på baggrund af nogle uger med meget få børn historisk 
set. Det har haL konsekvenser for sommerferieplanlægningen. Der er selvfølgelig mulighed for 
nødpasning i de uger. Det er ikke endeligt besluHet og forældrene, der var >l stede blev hørt om 
deres umiddelbare reak>on. Der vil formentlig blive spurgt >l pasningsbehov i sommerferien i 
løbet af den næste >d, så der kan tages en endelig beslutning.  
 
Bestyrelsens beretning 
Julie fortalte om bestyrelsens arbejde og ansvar. At samarbejdet med børnehaven gjorde arbejdet 
nemt og at det var spændende at være med bagom 
 
 
Børnenes sociale liv v. Helene 
Helene fortæller lidt om børnenes sociale liv. Der leges ret meget på tværs af alder og køn. Der er 
ikke så mange store piger i ins>tu>onen. De store piger leger en del med mellemgruppepigerne. 
LegeaLaler i storegruppen og mellemgruppen kan være gode ideer.  
 
Der er 12 børn i storegruppen. Den bærer lidt præg af at der er flest drenge i gruppen.  
Der er også 12 børn i mellemgruppen. Her er der også flere drenge end piger. Der er lidt delt i en 
lille-mellem og en store-mellem.  
Der er 6 børn i lillegruppen. De er generelt ret langt fremme i skoene. Der er lidt fart på, de er 
selvhjulpne og ser egentlig ikke sig selv som små. De leger ret meget ’opad’.  
 
Alle i børnehaven er generelt ret gode >l at rydde op. Der var f.eks. perlepladealarm, hvor alle 
skulle hjælpe med at rydde perler op.  
 
Der arbejdes med struktur i børnehaven. F.eks. bruger personalet ’Time->meren’ ret meget, hvor 
de kan sæHe et antal minuHer på, så børnene kan se, hvor lang >d der er >lbage af en ak>vitet.  
 
Der snakkes blandt personalet lidt om opdelingerne ’lille-mellem-store’. Det kan være sårbart bl.a. 
forbindelse med skoleudsæHelse. Det er noget der tales om, men der er ikke nogen perfekt 
løsning. Personalet vil egentlig gerne nedtone snakken om grupperne – også blandt forældrene. Så 
man i mindre grad snakker om ”Nu skal du i storegruppen” osv. Også i forbindelse med madpakker 
i køleskabet f.eks. Det overvejes om der skal nye navne >l grupperne i stedet for ’lille-mellem-
store’. Heldigvis leges der meget på tværs af grupperne og det er noget der skal dyrkes.  
 
EAerårets og vinterens akBviteter v. Stephen 



Stephen fortæller lidt om ugens gang og eLerårets ak>viteter. Det ændrer lidt karakter, nu hvor det 
er ved at blive koldere. 
Ugen, som den ser ud eLer eLerårsferien vil generelt være sådan her: Om mandagen er der besøg 
i skolehaven. Om >rsdagen er der krea og bevægelse. Om onsdagen er der rytmik og for 
storegruppen nogle gange noget skolereHet. Rytmikken har fokus på sprog, bevægelser og 
samarbejde. Det kan være f.eks. sanglege. Torsdagen oLe en legeplads. Om fredagen >t en tur på 
legeplads, der oLe er længere væk. Her kan de nye ladcykler med baHeri også komme i spil.  
 
Skolehaven har i øvrigt fået fire år mere på budgeHet i kommunen.  
 
Der holdes samling stort set hver dag, hvor der blandt andet tales om, hvem der er >l stede (både 
voksne og børn). Der er også sange, historier og rim >t. Det er en god måde for børnene at få 
overblik.  
 
Alle børn der fylder 5 år skal sprogvurderes. De 3-4 årige skal vurderes, hvis personalet finder 
behov.  
 
Emneuger: Der har været høstuge og bondegårdsuge. Personalet var ret imponerede over 
børnenes viden og interesse. Det er noget der fylder for børnene og de er meget engagerede.  
Der blev sendt stor ros fra forældrene >l personalet for de nylige emneuger.  
 
I forhold >l fødselsdage, kan man tjekke her for fødselsdagspoli>kker hHps://ansgarsengle-
kk.aula.dk/foedselsdagspoli>kker 
 
Der holdes ikke Halloween i børnehaven. Det er, fordi der er nogle børn, der ikke helt kan klare det 
uhyggelige.  
 
Til november bliver børnehaven 90 år den 16. november. Det vil blive fejret med kage og kaffe. Så 
der må man meget gerne blive hængende og være med >l at fejre.  
 
Til jul vil der være juleak>viteter, men det vil især være i god >d, så der kan være ro på hernede 
også. Børnehavens nisse ’Lille nis’ kommer også igen i år.  
 
Til januar vil der være mere fokus på krea>ve ak>viteter. Til februar kommer der fastelavn, som 
også vil være i fokus.  
 
Legetøjsdag.  
Der snakkes om, hvordan det skal fungere med legetøjet. Det er vig>gt at vi forældre tager 
diskussionen derhjemme om, hvad der må komme med. Ikke noget baHeri, ikke for stor og godt at 
tænke over at det skal kunne fungere alene (et sværd er sjovere, hvis der er andre der har sværd, 
så ikke den bedste idé). Hvis man er i tvivl, så er det nok ikke en god idé. Det man har med, skal 
man kunne tåle at miste.  
Der bliver legetøjsdag hver fredag eLer jul – gældende retningslinjer herfor kommer asap. 
 
PrakBske informaBoner v. Didde 



Der er mange spørgsmål >l frokoster og madpakker. Børnehaven anbefaler madpakken Yumbox. 
Der er forskellige varia>oner. Den er smart, fordi den har silikonelåg, så >ngene ikke løber 
sammen. Den er nem at åbne. Der er en indsats, man kan tage ud, som også er smart, for så skal 
børnene ikke pakke maden ud på tallerken. Det er en anbefaling, på ingen måde et krav.  
De anbefaler ikke metalmadkasser, da de larmer (især når de tabes), de er svære at åbne og der 
kan skabes kondens på dem, så den lille boks ikke kan åbnes af børnene selv, de kan ikke selv samle 
og lukke metalmadkasserne. Personalet ved godt, at forældrene elsker metalmadkasserne, men 
gem dem evt >l skole>den og gå evt med yumboks i børnehave>den. 
 
Det der skal i madpakkerne, der anbefaler personalet rugbrød, grove grøntsager, frugt osv. 
Grøntsager og frugt skal være >l at gå >l (skræl f.eks. mandarinen). Ostehaps, spegepølser, 
figenstænger osv. skal gerne være åbnet på forhånd, så børnene selv kan åbne dem. Ellers skal 
personalet bruge meget >d på det.  
 
Slik, kakao og juice skal ikke med. I det hele taget skal der ikke andre drikke med. Det skaber oLe 
mere forvirring end noget andet. De får vand >l maden dernede.  
 
Der eksperimenteres med legezoner. Kan ses ved de tæpper der er på gulvet. Forældrene skal 
meget gerne respektere det ved ikke at gå hen over det og at det legetøj der er på tæpperne og 
omkring hører >l der. Det må vi gerne støHe op om som forældre. Og ved aflevering og amentning 
skal vi være opmærksomme på at gå uden om tæpperne. Det gælder også for børnene. Det skaber 
mere ro i legene og oLe også dybere lege.  
 
Personalet guider og støHer børnene med overtøjet. Nogle gange hjælper de store også de små. 
Det må vi også gerne støHe dem i.  
Vi skal sørge for at der er det børnene skal bruge >l dagen i garderoben, men også sørger for at der 
ikke er alt for meget i garderoben, da der ikke er så meget plads.  
 
Når der skal vinkes, må vi godt vinke med det samme og ikke lige sæHe cykelhjelm på og svare 
mails. Det kan klares eLer.  
 
Ved amentning er det rart, hvis vi sørger for at støHe børnene i at rydde det op de leger med, 
inden man tager hjem, så den der lukker ikke står med en masse oprydning.  
 
’Hent når vi henter’. Hvis man kommer og henter et barn, der ikke vil med hjem, så kan man ikke 
gå, da de nogle gange bliver kede af det når man så er gået.  
 
Om fredagen lukker børnehaven kl. 16. Man skal derfor være ude af børnehaven 15:59:59.  
 
Til samling: når døren er lukket ind >l den store stue, så skal man ikke komme ind. Der må man lige 
vente i garderoben. Eller hente dem meget s>lle og gå ud igen. Der er også sat et skilt på døren.  
 
Forældrepunkt 



Plas>kposer >l tegninger bliver der spurgt >l. Kunne man finde på noget andet end de plas>kposer. 
Lizet svarer at der allerede er tanker om at lave et børnehavenet, som man låner med hjem i stedet 
for.  
 
Personalet blev rost for emneuger, entusiasme, ihærdighed, struktur og det hjerte der ligges i 
stedet. AfsluHet med klapsalve >l personalet.  
 
Der blev takket for god ro og orden.  
Der er kons>tuerende bestyrelsesmøde for bestyrelsen den 30. oktober 17-19.  
 
Fra Lizet: Kæmpe tak >l Nikolaj for at skrive et fyldestgørende referat! 
 
 
 
 
 
 


